



VIKO YACHTS
EST 1987

FOR MORE INFORMATION VISIT OUR WEBSITE OR WRITE:

WWW.VIKOYACHTS.COM
info@vikoyachts.com



VIKO S 30



The **VIKO S 30** is a great yacht both for leisure sailing, due to the spacious cockpit and generous amount of storage space, as well as racing yacht, especially in fixed keel version with racing sails and gennaker.

The choice of swing, lift and fixed keels provides a wide range of cruising options, which allows to customize the boat to best suit the needs of the customer.

Fresh sailors will find her easily manageable and reliable even in uncompromising conditions, while more experienced ones will no doubt appreciate her sporty edge and high quality performance under the sails, with her running rigging set up and tiller steering. Under the small sail drive of Yanmar 1GM10 engine VIKO S 30 moves flawlessly, and while lightweight, VIKO S 30 may surprise with its' stability and high level of navigating comfort.

The efforts of VIKO S 30 designers focused on creating a construction capable of the highest quality performance, making her unique unit amongst the yachts of her category.

Die **VIKO S30** ist ein hervorragender Cruiser-Racer. Dank des großem Cockpits mit viel Platz aber auch Stauraum ähnelt Sie Rennyachten, insbesondere mit Tiefkiel, Regattasegeln und Genaker.

Der Auswahl zwischen optionalen Klappkiel, Hubkiel und Festkielen erlaubt einen individuellen Zuschnitt als Fahrten und Familienyacht.

Während Einsteiger die einfache Handhabung der Yacht schätzen, begeistert sportliche Segler die Performancemöglichkeiten dieser Yacht mit gewählter Racing Ausstattung und Pinnensteuerung.

Die Motoreigenschaften der VIKO S 30 mit dem Yanmar 1GM10 Motor, bedingt durch ihr geringes Gewicht überzeugen durch großen Navigationskomfort und Laufstabilität.

Der Focus des Designers der VIKO S 30 lag auf hervorragenden Performanceeigenschaften die das Schiff einzigartig in seiner Klasse machen.



SPECIFICATION / SPEZIFIKATION

Hull length Rumpf Länge	9,27 m
Beam Breite	3,28 m
Total mass Gesamtgewicht	from 2900 - 3400kg / 2750kg
Keel / Type & System	„T” shape Fixed / „T” shape Lifting
Draught Tiefgang	1,65m / 0,80m / 1,80m
Ballast weight Ballast	900kg / 1200 kg / 750kg
Berths Schlafplätze	6
Engine / Type Maschine/ Typ	Sail Drive 15HP / Outboard 15HP
Mainsail / Type Großsegel/ Typ	Top square 25,00m ² / Stand.roach 22,90m ²
Genoa / Type Rollgenoa/ Typ	Self taking 21,50m ² / Self taking 18,30m ²
Gennaker Gennaker	75,00m ² / 69,00m ²
Design category CE CE - Entwurfskategorie	B
Designer Konstrukteur	Sergio Lupoli Yacht Design

